
 

 

 
 

Referatet fra mødet i  
Systemkoordinatorforummet,  

den 14. juni 2018 
 

 
Deltagere: Jan Blasius IT-Digitalisering, Ketty B. Daabeck IT-Helpdesk, Peder Skov 
Rasmussen IT-Driften, Peter Nicolaisen KME, Kristian Klitgaard BØSK, Joan 
Martinussen J&B, Anette Jepsen IT-Digitalisering, Tora Djernæs KME. 
 
Afbud: Thomas V. Majholt It-Digitalisering, Charlotte B. Greisen IT-Digitalisering, 
Morten Jessen-Hansen S&S, Inga B. Petersen IT-Digitalisering (ESDH).  
 
Referent: Anne Kristine Lykkeskov Bahr IT-Digitalisering. 
 
 
1. Godkendelse af referat fra mødet den 06-04-2018 

 
Beslutning: Referatet godkendt.  

 
 
2. Oplæg om KME’s retningslinjer for IT anskaffelser v/Peter 

KME har udarbejdet retningslinjer for IT anskaffelser. Peter Nicolaisen 
demonstrerede i forummet, hvor retningslinjerne ligger på Medarbejderportalen. 
Siden tænkes som en Qvickguide. Qvickguiden skal være med til at oplyse om; 
hvad går projektet ud på, hvad vil man med det, og hvad vil det koste? Der er 
således mere tale om en proces end egentlige retningslinjer.  
 
Der er taget udgangspunkt i Aabenraa Kommunes projektmodel. 
Der er fem faser man skal i gennem.  
- Idefase  
- Afklaring 
- Beslutning  
- Planlægning og udførelse  
- Opfølgning 

 
I faserne linkes til relevant baggrundsmateriale, såsom kommunes skabelon til 
projektplan, IT-Arkitekturprincipper og skabelonen for databehandleraftaler. 
 
Peter Nicolaisen og Tora Djernæs er kontaktperson, og det er dem man skal 
kontakte tidligt i projektfasen.  
 
Beslutning: 

IT-Digitalisering 
Dato: 14-06-2018 
Sagsnr.: 17/29944 
Sagsbehandler: Anne Kristine Lykkeskov Bahr 
Direkte tlf.: 7376 7731 
E-mail: akb@aabenraa.dk 
 



 
 
 
 
 
 

Side 2 af 3 

Orientering taget til efterretning. Øvrige forvaltninger kan med fordel tage 
udgangspunkt i KMEs måde at systematisere en proces omkring systemanskaffelser 
på.   

 
 
3. Systemkoordinatorforummets rolle i forhold til 

informationssikkerhedsarbejdet v/alle 
I forlængelse af arbejdet i GDPR projektgruppen, har der været forslag om at  
Systemkoordinatorforummet, kunne være et af de steder, hvor det fremtidige 
informationssikkerhedsarbejde forankres organisatorisk. 
 
Beslutning: 
SKF ser jeg selv som det udførende/det praktiske led i forhold til arbejdet med de 
informationssikkerhedstiltag der sættes i værk. 
 
 

4. Rollen som Systemkoordinator 
I forlængelse af drøftelserne i SKF den 6. april 2018, godkendte Den Digitale 
Styregruppe den 23. april 2018 (den overordnede) Funktionsbeskrivelse for 
systemkoordinatorfunktionen. Sideløbende har de enkelte forvaltninger udarbejdet 
en funktionsbeskrivelse. Funktionsbeskrivelserne er ens på mange punkter, men 
der er også afvigelser, hvilket kan henføres til forvaltningernes forskellige 
ansvarsområder.  
 
Beslutning: 
Drøftet. Det anbefales, at retningslinjerne revurderes mindst én gang årligt. 

 
 
5. Før arkitekturkurset – oplæg om IT-arkitekttyper 

Som optakt til 1-dagskurset ’Introduktion til arkitekturstyring i en kommunal 
kontekst’ den 19. juni 2018, gennemgik Jan de 6 IT-arkitekttyper.  
- Enterprisearkitekt 
- Forretningsarkitekt 
- Informationsarkitekt  
- Applikationsarkitekt 
- Teknologiarkitekt  
- Forandringsarkitekt  
 
De generelle typer blev stillet overfor de bud på IT-arkitektur kompetencer, 
systemkoordinatorerne havde indsendt. Jan gjorde opmærksom på at 
sammenligningen af kompetencer, ikke kun viser ens kompetencer, men også viser 
de kompetenceområder, hvor det ikke gør noget, at man ikke har områdets 
kompetencer. Dvs. at man kan koncentrere sig om at tilegne sig kompetencer på 
områder, der er væsentlige for ens egen opgavevaretagelse.   
 
Beslutning: 
Orienteringen og sammenligningen af kompetencer blev taget til efterretning.   
 
Bilag: Arkitektroller og kompetencer 
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6. Nyt fra IT-Helpdesk, IT-Driften og IT-Digitalisering, herunder ESDH  
 

IT-Driften: 
Udfasning af iPad-net og Secure Mobil 
Der skal laves om på det trådløse net, så iPad-net og Secure udfases.  
Dem som kun anvender Post og Kalender kan have et almindeligt mobilt bredbånds 
abonnement. De kan også anvende borger- /gæstenet, når de er på Rådhuset. 
Dem som har brug for at tilgå systemer via deres mobile enheder kan få lagt VPN 
på.  
 
IT-Helpdesk: 
Oprettelse af fællesbrugere – Processkema nr. 12 
Det er ikke længere muligt, frit at kunne bede om at få oprettet en ’fællesbruger’.  
Fremadrettet skal behovet begrundes og man have en godkendelse fra IT- og 
Digitaliseringschefen.  
Brugerne af fællesbrugere vil ikke få adgang til Citrix. 
Ketty har skrevet ud til samtlige fællesbrugere. Der er meldt tilbage hvilke 
fællesbrugere de gerne vil beholde og beskrevet hvorfor de gerne vil beholde dem. 
De nye tiltag kommer på baggrund af den nye Databeskyttelsesforordning. I teorien 
burde alle fællesbrugere blive afskaffet, men i praksis kan det ikke helt lade sig 
gøre. Betegnelsen ’Fællesbrugere’ ændres til ’Vikarkonto’.  
 
IT-Digitalisering: 
Ingen bemærkninger. 
 
Beslutning: 
Orienteringerne blev taget til efterretning. 

 
 
 
7. Eventuelt 

Intet. 
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